



Titel: Lecturer on Law at the Harvard Law School

Name: Florrie Darwin

Position\Institut\Universität\Ort und Land

Lecturer on law, Harvard Law School (Harvard Negotiation and Mediation Clinical Program)
Adjunct Professor of Law at the Georgetown University Law Center.

Kurzvorstellung und wirtschaftsethischer Bezug

Florrie Darwin absolvierte ihr Studium mit Auszeichnung an der Columbia University in New York und erhielt ihr JD an der Harvard Law School. Sie arbeitet als Anwalt für die Firma Hill & Barlow in Boston, vornehmlich im Bereich der Immobilienentwicklung und auch bei Gericht (mediator in the Massachusetts courts „small claims“). Sie war Vorsitzende des Cambridge Planning Board (dieses prüft und entscheidet über die Landnutzung für die Stadt Cambridge, MA) und Vorsitzende des Cambridge Rent Control Boards.

Ihre Erfahrung im Bereich Konfliktmanagement/Negotiation gibt Darwin in Kursen und Workshops in den USA, Europa und Japan weiter. Neben ihrer Tätigkeit in Harvard ist sie ein regelmäßiger Gastprofessor an der Georgetown University, der Universität Freiburg (Deutschland), der Universität St. Gallen, der Universität Luzern, der ESSEC (Frankreich), der Ecole Nationale d'Administration, und der Sophia Universität in Tokio.

Darwin hält Workshops für Führungskräfte verschiedener Unternehmen, darunter Coca Cola, General Motors, Johnson & Johnson, First Data, Health Net, Soitec und Exelon. Im medizinischen Bereich ist sie unter anderem tätig für das Massachusetts General Hospital sowie die Dartmouth-Hitchcock Kliniken. Im Immobilien Bereich betreut sie die Harvard Graduate School of Design. Auch für Anwälte arbeitet Darwin weltweit, so z.B. im Harvard Negotiation Institute, bei Firmen wie Clifford Chance, LeBoeuf Lamb, Shearman & Sterling, Milbank, und Schulte Roth sowie für Organisationen wie der International Bar Association und der American Academy of Matrimonial Lawyers. Sie entwickelte und begleitete Workshops in Advanced Negotiation für die Europäische Kommission und trainierte Regierung und zivile Führer in Verhandlung in der Demokratischen Republik Kongo.

Englisch:

Florrie Darwin graduated with honors from Columbia University in New York and Harvard Law School. She practiced law with the firm of Hill & Barlow in Boston, principally in the area of real

estate development, and was a mediator in the Massachusetts courts (“small claims”). She is a former chair of the Cambridge Planning Board, which reviews and adjudicates land for planning matters for the City of Cambridge, MA, and of the Cambridge Rent Control Board.

Darwin is able to utilize all this experience in the courses she teaches and the workshops she leads in the US, Europe and Japan. In addition to Harvard, she is a regular visiting professor at Georgetown University, the University of Freiburg (Germany), the University of St. Gallen, the University of Luzern, the ESSEC (France), the Ecole Nationale d’Administration, and the Sophia University in Tokyo.

Darwin has facilitated workshops for professionals at various corporations, including Coca Cola, General Motors, Johnson & Johnson, First Data, Health Net, Soitec and Exelon; for healthcare professionals at institutions including Massachusetts General Hospital and the Dartmouth-Hitchcock Clinics; for real estate professionals at the Harvard Graduate School of Design; and for lawyers around the world, both in the Harvard Negotiation Institute, at firms including Clifford Chance, Leboeuf Lamb, Shearman & Sterling, Milbank, and Schulte Roth, and for organizations such as the International Bar Association and the American Academy of Matrimonial Lawyers. She has created and facilitated Advanced Negotiation Workshops for the European Commission in Brussels, and has trained government and civic leaders in negotiation in the Democratic Republic of the Congo.